
 1

Dragi gosti i prijatelji, drage Metkovke i Metkovci, sve vas najsrdačnije pozdravljam  
izražavam veliko zadovoljstvo i zahvalnost što ste svojom nazočnošću uveličali ovu našu Svečanu 
sjednicu i počastili naš grad. 

Moram, nažalost,  odmah na početku ovog izvješća spomenuti da je i ovaj put razdoblje 
između dva Ilindana najviše obilježila velika poplava koja nas je zadesila krajem 2010. godine. 
Vodena je stihija prouzročila golemu materijalnu štetu. Postradao je velik broj domaćinstava, 
nastalo je mnogo  štete na stambenim, gospodarskim i poljoprivrednim objektima. Ovom 
prigodom zahvaljujem svima koji su nam pomogli. U prvom redu zahvaljujem Vladi Republike 
Hrvatske i predsjednici gospođi Jadranki Kosor na pruženoj žurnoj materijalnoj pomoći, a 
također i na odluci o naknadi dijela štete u iznosu od 14,5 milijuna kuna. Dvije poplave u jednoj 
godini bile su više nego alarmantan signal Hrvatskoj Vladi te je  žurno, bez zahtjeva za 
građevinskom dozvolom, krenula, zajedno s Hrvatskim vodama i uz bitnu pomoć lokalne uprave 
Metkovića u realizaciju izgradnje obrambenog nasipa desne strane grada, projekta o potrebi 
kojeg se govorilo više od pola stoljeća. Dokumentacija je dovršena, izvoditelj radova izabran pa 
uskoro očekujemo početak radova.  

Ono u čemu se djelovanje lokalne uprave najviše očituje jest izgradnja i održavanje 
infrastrukture. Mi smo, unatoč složenim financijskim okolnostima u zemlji i u gradu, nastojali i 
uglavnom uspijevali održati korak s vlastitim zacrtanim ciljevima i donesenim programskim 
dokumentima. Tako smo završili polaganje kanalizacije u ulicama Hercegovačkoj i Vile Velebita 
koje su i asfaltirane, vrijednost investicije veća je od 2 milijuna kuna. Izvršili smo rekonstrukciju 
vodovodne mreže u Ulici Jakova Gotovca, a u tijeku je rekonstrukcija vodovodne mreže u Ulici 
Petra Krešimira IV. Ova investicija teži više od 1,8 milijuna kuna. Uradili smo projekt za javnu 
odvodnju u Ulici Mobine i očekujemo uskoro lokacijsku dozvolu. Vrlo intenzivno radimo na 
rješavanju problematike Projekta zaštite Jadrana II. faza, a to je smještaj crpnih stanica, uređaja 
za pročišćavanje te rješavanje imovinsko – pravnih odnosa. U dogovoru s Hrvatskim vodama 
izrađena je projektna dokumentacija te dobivena građevinska dozvola za spoj gradske 
vodospreme na vodovod NPKL. Investicija je vrijedna oko 5 milijuna kuna. Kad je riječ o 
Hrvatskim vodama, zahvaljujući angažmanu generalnog direktora gospodina Jadranka Husarića 
izrađen je troškovnik čišćenja kanala 3. i 4. reda, koji inače nisu u sustavu redovitog održavanja a 
također i troškovnik nasipanja poljskih putova s geotekstilnom podlogom. Vrijednost i ove 
investicije je 5 milijuna kuna. 

U asfaltiranju i održavanju lokalnih, tzv. nerazvrstanih cesta veliku pomoć pružaju nam 
Ministarstvo regionalnog razvoja, šumarstva i vodnog gospodarstva i Ministarstvo pomorstva, 
prometa i veza, prvenstveno ministar gospodin Božidar Kalmeta kojem se ovom prigodom 
srdačno zahvaljujem . Nedavno smo potpisali ugovor o asfaltiranju dijela ovih cesta u iznosu od 
1.500.000,00 kuna. Od toga milijun kuna osigurat će Ministarstvo prometa, pomorstva i veza, a 
500.000,00 kuna Ministarstvo regionalnog razvoja, šumarstva i vodnog gospodarstva.  
Materijalnu pomoć u održavanju ovih putova spomenuto Ministarstvo regionalnog razvoja 
pružalo nam je i ranije. Zahvaljujući Hrvatskim šumama, osobito predsjedniku Uprave gospodinu 
Darku Vuletiću, ušli smo u program uređenja dvaju šumskih putova: jednog na Predolcu u dužini 
od 300 m i s dva platoa koja će moći primiti oko 300 automobila što će bitno rasteretiti prometne 
gužve prigodom sprovoda na Groblju Sv. Ivana. Druga šumska cesta gradit će se od Vida do 
Dragovije. Radi se o potpuno novoj trasi prilagođenoj najsuvremenijim standardima. Vrijednost 
ovih investicija je oko 1,5 milijun kuna.  Od velikog je značenja i činjenica da smo, uz pomoć 
Hrvatskih auto cesta izradili projektnu dokumentaciju spoja Metkovića s autocestom A1 na točki 
njezina  kontakta s koridorom 5C. Izražavam čvrsto uvjerenje kako ćemo već dogodine krajem 
lipnja ili početkom srpnja biti izravno spojeni na autocestu. Za Metković to znači ponovni 
povratak u  sjecište prometnih pravaca prvog reda. To, uz izgradnju dva granična prijelaza 
šengenskog tipa i izgradnju nove postaje pogranične policije u samom gradu, znači i novi 
gospodarski uzlet, novi početak  nekad slavne trgovačke i tranzitne djelatnosti. 
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U okviru stalne brige o uređenju grada završili smo, u suradnji s Fondom za zaštitu 
okoliša i drugu fazu instalacije ekološke rasvjete u iznosu od 1,5 milijuna kuna. Zasigurno smo 
među vodećim gradovima u Hrvatskoj po broju javnih rasvjetnih tijela ove vrste. Riješili smo 
sustav za navodnjavanje gradskoga parka vodom iz Neretve , rješavamo probleme oko rasvjete, a 
stalno vodimo brigu o njegovu hortikulturnom održavanju. Izradili smo projektnu dokumentaciju 
za uređenje sjevernog dijela Trga kralja Tomislava i očekujemo lokacijsku dozvolu, donijeli smo 
odluku o detaljnom planu uređenja gospodarske zone Dubravica i Stambeno–poslovnog 
kompleksa i pastoralnog centra Pržine. Izvršivši sve pripreme, dobili smo potrebne suglasnosti na 
Program raspolaganja poljoprivrednim zemljištem u vlasništvu RH  na području Metkovića te 
očekujemo skoro raspisivanje natječaja za prodaju.  

U području kapitalne izgradnje valja reći da je rekonstrukcija i prenamjena zgrade 
nekadašnje Duhanske stanice u Gradsku knjižnicu i čitaonicu i Prirodoslovni muzej prilično 
uznapredovala. Dosad je uloženo 11 milijuna kuna. Dovršetak objekta očekujemo do kraja ove 
godine. Drugi značajan kapitalni projekt jest izgradnja sustava klimatizacije u zgradi Gradskoga 
kulturnog središta. Desetljećima građena odricanjem naših predaka, zbog nedostatka novca 
nikada nije dobila  valjano  grijanje i hlađenje. Sada, nakon 34 godine otkako je u službi kulture 
ovoga grada, zahvaljujući Ministarstvu regionalnog razvoja, šumarstva i vodnog gospodarstva, 
nadasve  državnom tajniku gospodinu Karlu Gjurašiću konačno smo ostvarili taj, za proračunske 
mogućnosti Metkovića nedostižan cilj. U sferi kapitalnih projekata nužno je spomenuti i 
izgradnju dviju novih osnovnih škola. Za jednu od njih, OŠ Jerkovac izdvojili smo gotovo 
500.000,00 kuna za izradu projektne dokumentacije. Započeli smo izradu potpune projektne 
dokumentacije za uređenje Ulice Andrije Hebranga.  

U kulturnom, športskom i uopće društvenom životu Metković je živio intenzivno. Kao 
grad mladih ljudi, grad koji po najnovijem popisu stanovništva broji 1545 stanovnika više nego 
što ih je imao 2001., siguran sam da će i dalje biti vrlo vitalan i da će dobro napredovati. 

Dragi gosti i prijatelji, drage Metkovke i Metkovci, nakon što sam vas, nadam se, 
iscrpno izvijestio o svemu učinjenom, osjećam potrebu izreći  duboku i iskrenu zahvalnost 
čovjeku koji je danas ovdje s nama. To je potpredsjednik Vlade i ministar regionalnog razvoja, 
šumarstva i vodnog gospodarstva gospodin Božidar Pankretić. Spomenuo sam samo neke 
situacije u kojima nam je pomogao, kao visoki državni dužnosnik, ali i kao iskreni prijatelj i 
čovjek dobre volje. Mnogošto je ostalo nespomenuto jer bi  u tom slučaju  ovo izvješće moralo 
biti neusporedivo duže pa mi dopustite reći samo to da je, kao dužnosnik i kao prijatelji Božidar 
Pankretić, na čelu  Ministarstva regionalnog razvoja, šumarstva i vodnog gospodarstva doslovno 
u svemu što sam naveo kao naše uspjehe sudjelovao vrlo aktivno, vrlo obilno, često i stpostotno. 
Stoga mu u moje i vaše ime jedno veliko toplo metkovsko hvala.  

Srdačnu zahvalnost izražavam gradonačelniku Zagreba gospodinu Milanu Bandiću koji 
nas nikada niti u jednom našem projektu nije ostavio same, nego nam je, kao istinski prijatelj, 
kad god smo to zatražili, rado izišao u susret.   

I na kraju, moram na ovoj Svečanoj sjednici, u ime svih Metkovaca i u svoje ime 
zahvaliti predsjednici Vlade Republike Hrvatske, gospođi Jadranki Kosor na pomoći pruženoj 
svim našim projektima. Također i stoga što je triput izravno pomogla Gradu znatnim novčanim 
sredstvima. Još je, međutim, važnije da su nam, u protekle dvije godine njezina vrata bila uvijek 
širom otvorena, kao i vrata svih ministarstava. 

Drage Metkovke, dragi Metkovci, od srca vam čestitam blagdan Svetog Ilije Proroka, 
Dan grada Metkovića. 

 
Hvala. 


